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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 7/2022  

konaného dne 15. 9. 2022 
 
Přítomni: 

1. Pavel Antonín 6. Ondřej Škoda 

2. Zdeněk Faltus 7. Vít Kaňkovský (předseda) 

3. Tereza Mašková 8. Tomáš Preininger 

4. Miroslav Vácha 9. Miloslav Vrzal 

5. Radek Černý (místopředseda) 10. Ivan Kuželka 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Lukáš Kettner 3. Libor Kuchyňa 

2. Jana Nagyová 4. Soňa Měrtlová (tajemnice) 
 
Hosté: 

1. Vladimír Novotný (náměstek hejtmana) 

2. Jiřina Marešová (Odborový svaz Zdravotnictví a sociální péče ČR) 

3. David Talpa (KrÚ, odbor zdravotnictví) 

4. Jindřich Petrák (KrÚ, odbor zdravotnictví) 

5. Eva Semerádová (Zdravotnická záchranná služba Kraje Vysočina) 

6. Věra Palečková (Nemocnice Nové Město na Moravě) 

7. Eva Tomášová (Nemocnice Třebíč) 

8. Jiří Hiblbauer (Nemocnice Havlíčkův Brod) 

9. Michal Kozár (Nemocnice Pelhřimov) 

10. Jitka Hiršová (Nemocnice Jihlava) 
 
Program: 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu; 
2. Hospodaření poskytovatelů zdravotních služeb zřizovaných krajem za 1. pololetí 2022 – 

setkání s řediteli zřizovaných nemocnic a Zdravotnické záchranné služby Kraje Vysočina; 
3. Strategie zdravotní péče – vyhodnocení setkání s přednosty základních oborů; 
4. Diskuze, různé; 
5. Závěr. 
 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu 
Vít Kaňkovský, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné 
a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná. 
Přednesl návrh programu jednání, který byl 7 hlasy schválen. K zápisu č. 6/2022 nebyly 
vzneseny žádné připomínky a byl 7 hlasy schválen. 
 
Dle plánu činnosti mělo být na programu setkání se zástupci lékařských fakult a zástupci 
studentů lékařských fakult. Vít Kaňkovský zdůvodnil, proč nebyl tento bod do programu zařazen. 
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Na zasedání se dostavil člen komise Pavel Antonín. 
 
2. Hospodaření poskytovatelů zdravotních služeb zřizovaných krajem za 1. pololetí 2022 – 
setkání s řediteli zřizovaných nemocnic a Zdravotnické záchranné služby Kraje Vysočina 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály. 
 
Třebíč 
Eva Tomášová předložila následující informace: 

- hospodaření nemocnice za 1. pololetí roku 2022 skončilo ztrátou ve výši 18 mil. Kč, 
příčinou je zejména nárůst cen energií a služeb; 

- z důvodu růstu ostatních nákladů se snížil podíl mzdových nákladů na celkových 
nákladech, a to i přesto, že se mzdy zvyšují; 

- výkonnost – v rámci hospitalizací došlo k propadu, u ambulantní péče je nemocnice nad 
stanoveným poměrem daným úhradovou vyhláškou; 

- čerpání dotace REACT EU na pořízení a obnovu zdravotnické techniky – vybavení 
operačních sálů a interní části nemocnice. 

Miloslav Vrzal vznesl dotaz na možné úspory v souvislosti s růstem cen energií. 
Eva Tomášová odpověděla, že nemocnice se snaží šetřit již delší dobu. Ve venkovních 
prostorách je nainstalováno LED osvětlení. Dvě nově postavené budovy již LED osvětlením 
disponují, ve starých budovách dochází k výměně. Od poloviny října dojde k utlumení provozu 
bazénu.  
 
Na zasedání se dostavil člen komise Zdeněk Faltus. 
 
Jihlava 
Jitka Hiršová předložila následující informace: 

- v červnu došlo k rozúčtování dohadných položek z roku 2021 – doplatek za lůžkové 
pacienty hospitalizované s onemocněním COVID-19 ve výši 89 mil. Kč; 

- rezerva z roku 2021 pokryje zvýšené inflační náklady roku 2022; 
- produkce 

o hospitalizace část A (60 % péče) – paušál, plněno na 93,9 % (minimum je 95 %); 
o hospitalizace část C, D (34 % péče) – hrazeno výkonově, plněno na 108,9 %; 
o hospitalizace část E, F (6 % péče) – hrazeno výkonově, plněno na 101 %; 
o ambulance – dlouhodobě narůstající trend, plněno na 109 %; 

- náklady – předpokládají se o 35 mil. Kč vyšší náklady na energie než v loňském roce, 
osobní náklady vzrostly o 6 %, celkově se náklady očekávají o 145 mil. Kč vyšší; 

- podařilo se dojednat průběžné financování REACT EU; 
- byla dokončena rekonstrukce stravovacího provozu a energocentra. 

 
Na zasedání se dostavil člen komise Radek Černý. 
 
Nové Město na Moravě 
Věra Palečková předložila následující informace: 

- hospodaření nemocnice za 1. pololetí roku 2022 skončilo ztrátou ve výši 12,9 mil. Kč, na 
základě doplatku za loňskou produkci je na konci roku očekáván nulový hospodářský 
výsledek i s ohledem na rostoucí náklady; 

- nárůst osobních nákladů o 4,1 % oproti roku 2021, nárůst nákladů na materiál o 42 % 
a služby o 24 % oproti roku 2019, nárůst nákladů na opravy zdravotnické techniky 
o 51 % oproti roku 2019, nárůst nákladů na energie o 40 % oproti roku 2019; 

- celkové závazky k 30. 6. 2022 byly ve výši 56 mil. Kč, z toho po splatnosti do 30 dnů 
400 tis. Kč;  

- kontokorent ani faktoring není v tuto chvíli čerpán; 
- nárůst tržeb o 39 % oproti roku 2019; 
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- lůžková produkce akutní péče (paušální úhrada) plněno na 90 % (minimum je 95 %); 
- lůžková produkce akutní péče (CZ-DRG) plněno na 94 %; 
- srovnání vybraných ukazatelů v porovnání let 2021 a 2022; 
- v letošním roce nastoupí 9 lékařů, absolventů. 

 
Zdravotnická záchranná služba Kraje Vysočina 
Eva Semerádová předložila následující informace: 

- finanční plán na rok 2022 byl sestaven s vyrovnaným výsledkem hospodaření; 
- náklady jsou v plánu ve výši 472 mil. Kč, v současné době je organizace zhruba na 50 %, 

stejně tak výnosy; 
- plán výnosů od zdravotních pojišťoven je ve výši 180 mil. Kč; 
- dotace od zřizovatele 264 mil. Kč; 
- hospodaření za 1. pololetí roku 2022 skončilo ztrátou ve výši 3,7 mil. Kč; 
- dotace na Krizovou připravenost byla proúčtována pouze ve výši 1,5 mil. Kč z cca 

5 mil. Kč; 
- finanční prostředky z Fondu zábrany škod ve výši 2,4 mil. Kč budou použity na nákup 

dvou kusů sanitních vozidel RV; 
- porovnání nákladů 1. pololetí 2022 a 1. pololetí 2021 – došlo ke snížení spotřeby 

materiálu, dochází k výraznému nárůstu ceny pohonných hmot; 
- porovnání výnosů 1. pololetí 2022 a 1. pololetí 2021; 
- hospodaření s fondy – FKSP, investiční fond; 
- čerpání dotace REACT EU. 

Následovala diskuse o celorepublikovém nárůstu výjezdů ZZS. 
Miroslav Vácha vznesl dotaz na financování sanitních vozů z REACT EU. 
Eve Semerádová uvedla, že celková dotace je 95 % (85 % REACT EU, 10 % Ministerstvo 
zdravotnictví ČR a 5 % spoluúčast). 
 
Havlíčkův Brod 
Jiří Hiblbauer předložil následující informace: 

- hospodaření za 1. pololetí roku 2022 skončilo ztrátou ve výši 19,1 mil. Kč; 
- zvýšení výnosů oproti 1. pololetí 2021 o 31 mil. Kč; 
- zvýšení nákladů oproti 1. pololetí 2021 o 53 mil. Kč; 
- největší nárůst nákladů je v položce osobních nákladů o 29,7 mil. Kč, zvýšení 

materiálových nákladů o 11,2 mil. Kč a zvýšení nákladů na energie o 12,3 mil. Kč 
(+ 103 %); 

- navýšení celkových závazků o 11,8 mil. Kč, zvýšení polhůtních závazků o 22 mil. Kč; 
- významné investice hrazené z fondů EU – skiagraf, diskové pole, velkoobjemová 

centrifuga, EEG, EMG; 
- doplnění zdravotnického personálu od 1. 6. 2022 – 10 lékařů, 9 všeobecných sester, 

4 porodní asistentky, 1 farmaceut. 
 

Pelhřimov 
Michal Kozár předložil následující informace: 

- hospodaření za 1. pololetí roku 2022 skončilo ztrátou ve výši 6,5 mil. Kč, výsledek 
hospodaření značně ovlivnila výše inflace, zejména ceny energií, které proti 1. pololetí 
2021 stouply o 102 %; 

- výkonnost hospitalizace část A cca 88 %; 
- v meziročním porovnání došlo k poklesu nákladů o 23 mil. Kč – rozhodující vliv měla 

výplata odměn v souvislosti s epidemií COVID, spotřeba materiálu a nakupovaných 
služeb je vyšší zejména vlivem inflace; 

- v meziročním porovnání došlo k poklesu výnosů o 29 mil. Kč, u výnosů od zdravotních 
pojišťoven je nárůst 12 mil. Kč; 
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- nemocnice evidovala k 30. 6. 2022 krátkodobé pohledávky v celkové hodnotě 91,5 mil. 
Kč, z toho pohledávky po lhůtě splatnosti ve výši 2 mil. Kč, rozhodující význam mají 
pohledávky za zdravotními pojišťovnami, a to ve výši 68 mil. Kč. 

Na základě dotazu Terezy Maškové Michal Kozár sdělil, že nový pavilon bude plně vybaven 
elektricky polohovatelnými lůžky. 
 
Následně členové komise diskutovali o novém nemocničním informačním systému. Shodli se, že 
zejména medikační modul je třeba dopracovat.  
 
3. Strategie zdravotní péče – vyhodnocení setkání s přednosty základních oborů 
Vladimír Novotný seznámil členy komise se závěry z jednání s přednosty základních oborů, 
které jsou zapracované do analytické části aktualizovaného Strategického plánu rozvoje 
zdravotnictví. Výstupy budou předloženy radě kraje. Problémem napříč všemi obory je 
personální obsazení, technické vybavení je vnímáno pozitivně. Mimo plán bylo zařazeno také 
setkání s primáři ORL. 
Neurologie: 

- zajištění rozšířené péče (mechanické rekanalizace) v oboru neurologie v rámci kraje – 
specializovaná centra 

- vznik 3. Iktového centra v Nemocnici Havlíčkův Brod; 
- udržení možnosti vzdělávání v rámci přípravy ke specializované způsobilosti v oboru 

neurologie; 
- řešení otázky dětské neurologie a neuroradiologie; 
- řešení kritické personální situace v Nemocnici Pelhřimov (očekávaná změna konec srpna 

2022); 
- podpora nové pracovní pozice „náboráře“ na odboru zdravotnictví; 
- kemp pro mediky. 

 
Chirurgie: 

- nutná výchova mladých lékařů; 
- vysoká vytíženost sálů oboru cévní chirurgie v Jihlavě, potíže s kapacitou sálů pro další 

obory (v rámci současného personálního obsazení – jedna směna); 
- nedostatek onkologů v kraji – velká hrozba do budoucna (onkochirurgie); 
- návrh na vznik neurochirurgie v Jihlavě jako centrálního pracoviště kraje; 
- personální problémy na všech odděleních chirurgie v nemocnicích (vazba na ubytování 

zdravotníků); 
- je možné se v kraji školit v akreditovaných oborech dětská chirurgie, cévní chirurgie, 

onkochirurgie, chirurgie (Nemocnice Jihlava), traumatologie (Nemocnice Havlíčkův 
Brod). 

 
Infekční lékařství: 

- rizikem je nedostatečný počet lékařů s atestací z infekčního lékařství, potřeba oslovovat 
potencionální mediky už na gymnáziích, chybí atestovaní lékaři; 

- feminizace oboru (dočasný výpadek personálu – MD, RD); 
- zařazení infekčního oddělení do Nemocnice Pelhřimov; 
- odliv zdravotnického personálu po covidu; 
- dobře fungující spolupráce mezi nemocnicemi. 

 
Pediatrie: 

- dětské oddělení vzdělává lékaře pro primární péči; 
- počet školitelů je limitujícím faktorem pro vzdělávání; 
- pozitivní role stipendií; 
- zapojení praktických lékařů do LPS – komunikace se zdravotními pojišťovnami; 
- složitý atestační proces; 



 

Čís. jednací: KUJI 83270/2022  

Číslo stránky: 5 
 

- diskuse o potřebě vytvoření chronických ventilovaných lůžek v rámci kraje; 
- vytváření systému dětské paliativní péče; 
- zajištění vzdělanosti u sester. 

 
ORL: 

- pouze v Jihlavě funguje 24 hodinová služba – chybí personál na dlouhodobé zajišťování; 
- vysoké vytížení lékařů a kritický nedostatek personálu; 
- prozkoumání mechanismů spolupráce mezi nemocnicemi;  
- žádost o spolupráci do ambulantní sféry; 
- je nutné zajistit vstřícné podmínky pro případné uchazeče; 
- komplikovaný postup pro zapojení lékařů z Ukrajiny. 

 
Gynekologie a porodnictví: 

- probíhající stavební úpravy oddělení v Pelhřimově a nově v Novém Městě na Moravě; 
- správná motivace mladých lékařů a mediků; 
- existující předsudek mediků vůči úrovni péče mimo fakultní nemocnice; 
- v krajských nemocnicích je vyšší šance pro mediky se zapojit do aktivní medicínské 

praxe; 
- chybějící perinatologické centrum – toto téma bylo diskutováno, ale nakonec vznikla 

shoda, že v Kraji Vysočina nechybí; 
- nedostatek personálního vybavení, personální obsazení pouze mladými lékaři a lékaři 

důchodového věku. 
 
ARO: 

- nedostatek nelékařského zdravotnického personálu (především ARIP); 
- potřeba spolupráce s fakultními nemocnicemi pro získání dalších lékařů; 
- odchod personálu ze zdravotnictví po covidu; 
- nutná individuální práce s mediky během stáží; 
- dobrá spolupráce mezi odděleními napříč krajem; 
- nutná periodická výměna vybavení; 
- případné traumatologické centrum musí být dostatečně odborně zajištěno. 

 
Vít Kaňkovský požádal o svolání schůzky také s přednosty interních oddělení. 
 
4. Diskuze, různé 
Členové komise diskutovali vysoký počet výjezdů ZZS, její zneužívání a využívání pohotovostní 
služby.  
Tereza Mašková apelovala na zřízení mateřských center nebo dětských skupin v nemocnicích, 
pro děti zaměstnanců nemocnic.  
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 20. 10. 2022 od 15:30. 
 
5. Závěr 
Vít Kaňkovský poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 
 
 
 
MUDr. Vít Kaňkovský 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala Dana Vrábelová dne 21. 9. 2022. 


